



**MESSAGE FROM THE
SECRETARY OF STATE
RESPONSIBLE FOR THE
FEDERAL OFFICE OF REGIONAL
DEVELOPMENT (QUÉBEC),
MARTIN CAUCHON**

**MESSAGE DU SECRÉTAIRE
D'ÉTAT RESPONSABLE DU
BUREAU FÉDÉRAL
DE DÉVELOPPEMENT
RÉGIONAL (QUÉBEC),
MARTIN CAUCHON**

As Secretary of State responsible for the Federal Office of Regional Development (Québec), I am pleased to be associated with the publication of this special issue of *First Choice*, dedicated to the inauguration of the new International Civil Aviation Organization (ICAO) headquarters in Montréal.

The ICAO headquarters, constructed in the heart of the Cité internationale to satisfy the needs of this internationally renowned agency, is the largest building housing a United Nations agency outside New York City. This new chapter in ICAO's life is a significant vote of confidence for Montréal, recognizing its leading role as a strategic decision-making centre for civil aviation. From its new base, ICAO, which was founded in 1945, will continue to meet the many challenges that emerge in the air transport world as we move into the new millennium.

Through its presence in Montréal for over 50 years, this agency has contributed to the city's changing face and underscores its international character. A number of organizations have followed its example by establishing their headquarters in Montréal, thus enabling the city to develop a multi-faceted international expertise in the field of air transport. Among others, we should mention the International Air Transport Association (IATA), which is responsible for the air transport environment.

Montréal has also become a centre of advanced knowledge in the field of aviation. In fact, three of its universities offer a master's degree in aerospace engineering. In addition, the International Aviation Management Training Institute (IAMTI) provides high-level training and management programs for civil aviation organizations around the world.

In closing, I wish the International Civil Aviation Organization a long and productive life. May it continue to provide a safe air transport environment for present and future generations, and help to enhance Montréal's profile as the international aviation capital.

Martin Cauchon

En qualité de secrétaire d'État responsable du Bureau fédéral de développement régional (Québec), il me fait plaisir de m'associer à la parution du numéro spécial de la revue *First Choice*, consacré à l'inauguration de la nouvelle Maison de l'Organisation de l'aviation civile internationale (OACI) à Montréal.

Conçue et érigée au coeur de la Cité internationale afin de satisfaire les besoins de cette agence mondialement reconnue, la Maison de l'OACI est le plus grand édifice hôte d'un organisme des Nations unies à l'extérieur de New York. Cette nouvelle étape dans la vie de l'OACI constitue un vote de confiance significatif pour Montréal, lui reconnaissant un rôle prépondérant comme pôle stratégique de décision pour l'aviation civile. Établie à Montréal depuis 1945, l'OACI pourra, à partir de ses nouveaux quartiers, continuer à relever les nombreux défis qui se présentent dans l'univers du transport aérien à l'aube du prochain millénaire.

La présence de l'OACI à Montréal depuis plus de cinquante ans ajoute à la silhouette évolutive de la ville tout en lui confirmant son caractère international. Plusieurs institutions ont suivi cet exemple en s'installant à Montréal, permettant ainsi à la ville de développer de multiples expertises internationales dans le domaine de transport aérien. À cet égard, mentionnons entre autres l'Association du transport aérien international (IATA), responsable de l'environnement aérien.

Montréal est également devenue une ville de haut savoir dans le domaine de l'aviation; en effet, un programme de maîtrise en ingénierie aérospatiale est offert dans trois institutions universitaires. De plus, l'Institut international de formation en gestion aéronautique civile (IIFGA), propose des cours de formation et de gestion haut de gamme aux organisations de l'aviation civile à l'échelle mondiale.

Je profite de l'occasion pour souhaiter longue vie à l'Organisation de l'aviation civile internationale; qu'elle continue à ériger, dans l'univers de l'espace aérien, un monde sécuritaire pour les générations actuelles et à venir, tout en contribuant au rayonnement de Montréal à titre de capitale mondiale de l'aviation.